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II juhtgrupi seminar, 10. novembril 2009. a. Otepää Vallavalitsuses.

Projekti kaasatud riigiasutuste seisukohad:
• Eesti Energia AS – lumesaaniradade trassi planeerimine elektriliinide koridoridesse ei ole 

mõistlik, kuna lahendama on liiklemise ohutus. Ei ole võimalik tagada liinide all ohutust 
võimalike  takistuste  ja  õnnetuste  juhtumise  korral  (elekrtiliin  langeb  rajale  ning 
saanisõitja sõidab sellele otsa näiteks). Esmajoones peaks leidma muid lahendusi trassi 
valikuks. 

• Lõuna  Regionaalne  Maanteeamet  –  hetkel  otsesed  vastuväited  projekti  idee  suhtes 
puuduvad. Peamisteks analüüsiküsimusteks on liiklusohutus ning ristumised maanteedega 
ning  liikluskorraldusvahendite  paigaldamine  ja  sellega  ohutuse  tagamine.  Vajalik  on 
omada ülevaadet  trassi  täpsemast  kulgemisest,  siis  on võimalik probleemsemad kohad 
otse  läbi  rääkida.  Lumesaaniradade  võimalikust  taotlemisest  taliteede  registrisse  (riigi 
talitee või kohalik talitee) tuleb täiendavalt  Maanteeametiga arutada ning Otepää valla 
poolt  saata  vastav  pöördumine.  Rahalise  poole  pealt  on  võimalik  lisaks  uurida 
Maanteeameti võimalusi liiklusohtlike kohtade likvideerimiseks.

• Riigimetsa  Majandamise  Keskus  –  esialgu  põhimõttelised  vastuväited  projektile 
puuduvad.  Vajalik  on kaardil  analüüsida võimalikke  konfliktikohti  trassil.  Trass peaks 
kulgema mööda riigimetsa sihte ja metsateid. Raielangid tuleks raja alast välja jätta. Ühe 
variandina  võiks  raja  trass  kulgeda  mööda  metsa  piiri,  kus  viimane  piirneb  näiteks 
elektriliini  kaitsevööndi  piiriga.  Alustada  tuleks  olemasolevate  radade  analüüsist: 
maratoni  trass  ja  Kekkose  rada  näiteks.  Seadusega  lubatud  metsasihi  maksimaalseks 
laiuseks on 4 meetrit, mis peaks tagama selle, et piisavalt lund sajab rajale ning rada ei ole 
lumepuudusest tingituna läbimatu. Vajalik on konkreetsetes kohtades analüüsida saaniraja 
ja  metsamajandamise  vahekorda,  kuna  saaniraja  kasutamine  ei  tohi  häirida 
metsamajandamist.

• Keskkonnaamet  –  vajadus  saaniradade  võrgustiku  loomiseks  on  kindlasti  olemas. 
Vastuolud  tekivad  pigem  detailides  (konkreetsed  rajalõigud),  kui  projekti  üldise  idee 
tasandil. Koostamisel on Otepää looduspargi uus kaitse-eeskiri ning seal arvestatakse ka 
saanisõitjatega.  Kuigi  laiemas  plaanis  peaks  raja  trassi  koondama  teede  äärtesse  ning 
lagedatele aladele, et oleks välditud loodusväärtuste kahjustamine. 

Vajalikud tegevused edaspidiseks:
• Õigusaktide  ülevaate  koostamine  ning  vajalike  nõuete  väljaselgitamine  (näiteks: 

Maastikusõidukite  liiklemise  eeskiri  vms  26.03.2002),  kuna  probleemiks  on  sõidukite 
erinevate kategooriate alla liigitamises.

• RMK kaudu on  vajalik  uurida  riigimetsade  ja  avalike  puhkekohtade  kaardikihi  kohta 
(Risto Sepp ja Margarita Selli).
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• Vajalik on uurida täiendavat infot suletud karjääride ja olemasolevate krossiradade kohta, 
kuna neid on võimalik ära kasutada trassi väljatöötamisel.

• Maakonnaplaneeringutest on vajalik välja võtta olulised infokihid.
• Vajalik  on  koondada  ühtsele  kaardile  kõik  turismiobjektid  (majutus,  toitlustus, 

vaatamisväärsused, turismitalud jms).

Töökaardile märgiti radade kulgemise üldised strateegilised suunad ja olulisemad objektid ning 
kohad, mida rada peaks läbima. 


